



Svenstrup Kirkeallé set fra syd omkring 1910.

Svenstrup Kirkeallé seen from South 1910.

Svenstrup Kirchen Allee um 1910.



# Svenstrup Kirkeallé

Grundlagt 1845

I trekanten, hvor alléen nu ligger, lå et hus. Da husets ejer døde tog daværende sognepræst pastor Ahlman affære, da han havde hørt, at man havde planer om at indrette en kirkekro i huset. Sammen med fire boelsmænd købtes i 1843 hus og grund for 160 Rigsdaler – for så at nedbryde det og sælge materialerne.

Terrænet forbeholdtes køberne og måtte på ingen måde afhændes eller bebygges. Således undgik man frygten for en kirkekro.

I 1845 blev pladsen planeret og alléen plantet. De atten lindetræer købtes på Solbjerggård. I 1925 var alléen 80 år gammel. I den anledning blev der sat et mindesmærke over grundlæggerne. Stenen blev tilhugget af en lokal stenhugger fra Tårup. Første pinsedag 1925 fandt afsløringen sted efter endt gudstjeneste under overværelse af den i kirken forsamlede menighed.





# Svenstrup Kirkeallé

Established 1845



In the triangle where the avenue currently is, there once was a house. The parish priest Ahlman took action when the owner of the house died and he heard that the people of the village had plans about creating a church tavern in the house.

In 1843 the parish priest bought the house together with four farmers for 160 Rigsdaler (silver coins) – in order to break it down and sell the materials.

Hereafter the area was reserved for the buyers and it could not be sold and settlement was not allowed. In this way the fear of a church tavern was averted.

In 1845 the area was leveled out and the avenue planted. The 18 linden trees were bought at Solbjerggård. In 1925 the avenue was 80 years old, and therefore a monument over the creators was made. The stone was shaped by a local stonemason from Tårup. The revelation of the monument happened Whit Sunday 1925 in the presence of the congregation.



# Svenstrup Kirchen Allee

Gegründet 1845

Im Dreieck, wo die Allee heute liegt, stand ein Haus. Als der Eigentümer des Hauses verstarb, nahm der damalige Gemeindepriester Ahlman die Sache in seine Hand. Er hatte gehört, dass man das Haus als Wirtshaus einrichten wollte. Zusammen mit vier Bauern kaufte er 1843 Haus und Grundstück für 160 Reichtaler. Das Haus wurde abgerissen und die Materialien verkauft.

Das Terrain wurde den Käufern vorbehalten und durfte weder verkauft noch bebaut werden. Auf dieser verhinderte man ein Wirtshaus.

1845 wurde der Platz geebnet und die Allee gepflanzt.

Die 18 Linden wurden vom Solbjerggård gekauft. 1825 wurde die Allee 80 Jahre und aus diesem Anlass wurde ein Denkmal für die Gründer errichtet. Der Stein wurde von einem lokalen Steinmetz aus Tårup zurechtgehauen. Pfingsten 1925 wurde der Stein nach dem Gottesdienst in Beisein der ganzen Kirchengemeinde enthüllt.